

## المسار البرلماني لمنتدى حوكمة الإنترنت 2021

### السياق

في السنوات الأخيرة، سعى منتدى حوكمة الإنترنت إلى تعزيز البعد البرلماني للمنتدى من خلال تسهيل مشاركة البرلمانيين في المناقشات حول بعض القضايا الأكثر إلحاحاً والمتعلقة باستخدام الإنترنت والتكنولوجيات الرقمية ذات الصلة وتطورها وحوكمتها. أوصى المشاركون في الموائد المستديرة البرلمانية 2019 و 2020، من بين أمور أخرى، بأن تتعاون البرلمانات الوطنية وتتبادل الممارسات الجيدة بشأن التعامل مع قضايا السياسة الرقمية.

في منتدى حوكمة الإنترنت الـ16، سيتم عقد مسار برلماني في الفترة من 7 إلى 8 كانون الأول/ ديسمبر 2021 حول موضوع المناهج التشريعية لمساحة رقمية تركز على المستخدم. بناءً على التجارب السابقة وبروح قرار الجمعية العامة للأمم المتحدة A/RES/74/304، سيتم تنظيم الفعالية بشكل مشترك من قبل إدارة الشؤون الاقتصادية والاجتماعية للأمم المتحدة (UN DESA)، والاتحاد البرلماني الدولي (IPU) ومجلس النواب في البرلمان البولندي. سيتم تقديم الدعم أيضاً من قبل إدارة السياسة الرقمية في مستشارية رئيس وزراء جمهورية بولندا، بصفتها الميسر المشارك والمنسق العام لمنتدى حوكمة الإنترنت 2021 من جانب البلد المضيف.

في الفترة التي تسبق منتدى حوكمة الإنترنت 2021، ستُعقد سلسلة من الجلسات التحضيرية عبر الإنترنت للسماح لأعضاء البرلمانات بالتعرف على منتدى حوكمة الإنترنت والنظام البيئي الأوسع لحوكمة الإنترنت والمشاركة في الحوار وتبادل الخبرات بشأن قضايا السياسة الرقمية الرئيسية. ستشكل النقاط الرئيسية المنبثقة عن هذه المناقشات الأساس للوثيقة الختامية للمسار البرلماني لمنتدى حوكمة الإنترنت 2021.

### الموضوعات الرئيسية

البرلمانيون مدعوون لتبادل الآراء ومشاركة الممارسات الجيدة لمعالجة ثلاثة تحديات رئيسة للسياسة الرقمية:

- البيانات | حقوق الخصوصية والاستخدامات المشروعة للبيانات الشخصية
- سياسة المحتوى | الموازنة بين حرية التعبير ومكافحة المحتوى الضار: دور منصات الإنترنت
- حوكمة الذكاء الاصطناعي | آلية صنع القرار والمقاربات التي تتمحور حول الإنسان



يتوفر المزيد من التفاصيل حول هذه الموضوعات في [المذكرة التوضيحية للمسار البرلماني](#).

## الجلسات التحضيرية عبر الإنترنت

ستُعقد سلسلة من الجلسات التحضيرية عبر الإنترنت بين شهري أيلول/ سبتمبر وتشرين الثاني/ نوفمبر 2021.

- 23 أيلول/ سبتمبر، 12:00 – 14:00 بالتوقيت العالمي | [النظام البيئي لحوكمة الإنترنت](#)
- 7 تشرين الأول/ أكتوبر، 13:00 – 14:30 بالتوقيت العالمي | حقوق الخصوصية والاستخدامات المشروعة للبيانات الشخصية
- 21 تشرين الأول/ أكتوبر، 15:00 – 16:30 بالتوقيت العالمي | الموازنة بين حرية التعبير ومكافحة المحتوى الضار: دور منصات الإنترنت
- 4 تشرين الثاني/ نوفمبر، من الساعة 12:00 إلى الساعة 13:30 بالتوقيت العالمي | حوكمة الذكاء الاصطناعي: اتخاذ القرارات المؤتمتة والنهج المرتكزة على الإنسان
- 18 تشرين الثاني/ نوفمبر، 13:00 – 14:30 بالتوقيت العالمي | تعرف على منتدى حوكمة الإنترنت

ستوفر هذه الجلسات معلومات عن الوثيقة الختامية البرلمانية لمنتدى حوكمة الإنترنت لعام 2021.

يمكن لأعضاء البرلمانات التسجيل في الجلسات التحضيرية عبر الإنترنت من خلال [هذه الاستمارة](#).

## الجلسات البرلمانية في منتدى حوكمة الإنترنت 2021

خلال مسار مخصص في 7-8 كانون الأول/ ديسمبر، سيواصل البرلمانيون المناقشات حول الموضوعات الرئيسية وسيعقدون مائدة مستديرة برلمانية. كما أنهم مدعوون أيضاً للمشاركة بشكل نشط في [جميع جلسات منتدى حوكمة الإنترنت 2021 الأخرى](#) والمساهمة بأرائهم وخبراتهم في المناقشات.

- 7 كانون الأول/ ديسمبر، من الساعة 14:00 إلى الساعة 15:30 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي\* | الجلسة البرلمانية الأولى: حقوق الخصوصية والاستخدامات المشروعة للبيانات الشخصية
- 7 كانون الأول/ ديسمبر، 16:15 – 17:15 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي | الطاولة المستديرة لمنتدى حوكمة الإنترنت 2021



- 8 كانون الأول/ ديسمبر، 09:30 - 11:00 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي | الجلسة البرلمانية الثانية: الموازنة بين حرية التعبير ومكافحة المحتوى الضار - دور منصات الإنترنت
  - 8 كانون الأول/ ديسمبر، 11:30 - 13:00 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي | الجلسة البرلمانية الثالثة: حوكمة الذكاء الاصطناعي - صنع القرار الآلي والنهج المرتكزة على الإنسان
- التسجيل في اجتماع منتدى حوكمة الإنترنت 2021 إلزامي، بغض النظر عما إذا كان البرلمانيون يعتزمون السفر إلى كاتوفيتشي أو المشاركة عبر الإنترنت.**

## وثائق ومعلومات أخرى

الدعوة (أيضاً باللغتين الفرنسية والاسبانية)

مذكرة توضيحية للمسار البرلماني لمنتدى حوكمة الإنترنت 2021 والبرنامج المؤقت (أيضاً باللغتين الفرنسية والاسبانية)

معلومات عملية عن المسار البرلماني (أيضاً باللغتين الفرنسية والاسبانية)

يمكن توجيه أية أسئلة تتعلق بالمسار البرلماني إلى [#intgovforum.org](https://intgovforum.org) المسار البرلماني.

----

\* الأوقات بتوقيت وسط أوروبا الصيفي (التوقيت العالمي +1)



# IGF 2021 Parliamentary Track

## Context

In recent years, the [IGF](#) has sought to strengthen the parliamentary dimension of the forum by facilitating the participation of parliamentarians in discussions on some of the most pressing issues related to the use, evolution and governance of the Internet and related digital technologies. Participants in the [2019](#) and [2020](#) parliamentary roundtables recommended, among other issues, that national parliaments cooperate and exchange good practices on dealing with digital policy issues.

At the 16th IGF, a parliamentary track will take place on 7–8 December 2021 on the theme *Legislative approaches for a user-centric digital space*. Building on previous experiences and in the spirit of the [United Nations \(UN\) General Assembly Resolution A/RES/74/304](#), the event will be jointly organised by the United Nations Department of Economic and Social Affairs (UN DESA), the Inter-Parliamentary Union (IPU) and the lower chamber of the Polish parliament, the Sejm. Support will also be provided by the Department of Digital Policy in the Chancellery of the Prime Minister of the Republic of Poland, acting as co-facilitator and overall coordinator of the IGF 2021 from the Host Country's side.

In the lead-up to IGF 2021, a series of preparatory sessions will be held online allowing Members of Parliaments to become familiar with the IGF and the broader Internet governance ecosystem and to engage in dialogue and exchanges of experiences on key digital policy issues. The main points emerging from these discussions will form the basis for the output document from the parliamentary track at IGF 2021.

## Key topics

Parliamentarians are invited to exchange views and share good practices on tackling three key digital policy challenges:

- DATA | Privacy rights and legitimate uses of personal data
- CONTENT POLICY | Balancing freedom of speech and the fight against harmful content: the role of Internet platforms
- AI GOVERNANCE | Automated decision-making and human-centric approaches

More details on these topics are available in the [parliamentary track's concept note](#).

## Online preparatory sessions

A series of online preparatory sessions will take place between September and November 2021.

- 23 September, 12:00 – 14:00 UTC | [The Internet governance ecosystem](#)
- 7 October, 13:00 – 14:30 UTC | Privacy rights and legitimate uses of personal data
- 21 October, 15:00 – 16:30 UTC | Balancing freedom of speech and the fight against harmful content: the role of Internet platforms

- 4 November, 12:00 – 13:30 UTC | AI governance: automated decision-making and human-centric approaches
- 18 November, 13:00 – 14:30 UTC | Meet the Internet Governance Forum

These sessions will inform the parliamentary outcome document from IGF 2021.

**Members of parliaments can register for the online preparatory sessions [via this form](#).**

## Parliamentary sessions at IGF 2021

During a dedicated track on 7–8 December, parliamentarians will continue the debates on the key topics and convene in a parliamentary roundtable. They are also invited to actively participate in [all other IGF 2021 sessions](#) and contribute their views and experiences to the discussions.

- 7 December, 14:00 – 15:30 CET\* | Parliamentary session 1: Privacy rights and legitimate uses of personal data
- 7 December, 16:15 – 17:15 CET | IGF 2021 parliamentary roundtable
- 8 December, 09:30 – 11:00 CET | Parliamentary session 2: Balancing freedom of speech and the fight against harmful content – the role of Internet platforms
- 8 December, 11:30 – 13:00 CET | Parliamentary session 3: AI governance – Automated decision-making and human-centric approaches

**Registration for the IGF 2021 meeting is mandatory**, regardless of whether parliamentarians intend to travel to Katowice or participate online.

## Documents & further information

[Invitation](#) (also in [FR](#) and [ES](#))

[IGF 2021 parliamentary track concept note & provisional programme](#) (also in [FR](#) and [ES](#))

[Practical information for the parliamentary track](#) (also in [FR](#) and [ES](#))

Any questions related to the parliamentary track can be addressed to [parliamentarytrack\[at\]intgovforum.org](mailto:parliamentarytrack@intgovforum.org).

---

\*Times are in CET (UTC+1)